
學歷：

1989年日本北海道大學大學院水產學研究科博士
1980年國立臺灣海洋學院漁業研究所碩士
1978年國立臺灣海洋學院漁業學系學位

專長：

漁業管理、漁業政策與法規、漁具漁法、漁業補償

歐慶賢 教授 ~漁業管理研究室~

研究內容:

➤主要協助政府進行臺灣沿岸海域漁業多元化利用規劃 (專用漁
業權規劃，亦即漁業與非漁業利用之海域空間規劃)以及離岸
風電之漁業補償基準與共存共榮方案之規劃，並擔任農業委員
會專用漁業權審查小組委員。

➤協助台電、中華電信、公路總局評估其海域公共設施以及風電
開發商之離岸風場對漁業之影響及其漁業補償與回饋評估並協
助與區漁會之談判。



Ching-Hsieuen Ou, Professor

Education：
1989  Ph.D., Fisheries Science, HOKKAIDO University, Japan

1980  M.S., Fisheries Science, National Taiwan Ocean University

1978  B.S., Fisheries Science, National Taiwan Ocean University

Research interest：
➤Mainly assist the government in planning for the diversified use of fishery 

in the coastal waters of Taiwan (exclusive fishery rights planning, also 

known as fisheries Planning of the sea area with non-fishery use) and the 

planning of offshore wind power fishery compensation standards and 

coexistence and co-prosperity plan, and served as a member of the 

exclusive fishery rights review group of the Council of Agriculture .  

➤Assist Taipower, Chunghwa Telecom, and the Directorate General of  

Highways in assessing the impact of their offshore public facilities and 

wind power developers’ offshore wind farms on fisheries and their fishery 

compensation and feedback assessments and assisting in negotiations 

with the fishermen’s associations.

Fields of Specialization：
Fishery Management, Fishery Policy and Regulations, Fishing Gear 

and Metheds, Fishery Compensation


